
Aan : College van B&W 

Van : Willem Loupattij, raadslid VVD 

Datum : 07 december 2023 

Schriftelijke vragen: Lokale bestuurlijke grip op regionale risico’s 

 

 

Geacht college van B&W,  

 

De fractie van de VVD Almelo maakt zich grote zorgen over de wijze waarop de gemeenteraad zicht en grip heeft op regionale besluiten. In 

het kader van het GGiD debacle, wordt duidelijk dat de gemeenteraad wél mag betalen maar vrijwel niets mag bepalen. In regionaal 

verband lopen we hierdoor wellicht enorme (financiële) risico’s. Het lijkt erop dat we met indienen van een zienswijze op een begroting, 

slechts minimale grip hebben op belangrijke regionale keuzes. In het geval van het GGiD leidt dit nu tot enorme financiële consequenties.  

 

De gemeenteraad van Almelo is uitermate kritisch geweest over de keuzes die zijn gemaakt m.b.t. het GGiD dossier. Zo heeft de 

gemeenteraad op 25 april 2018 een zeer kritische zienswijze kenbaar gemaakt. Vraag aan het college is:  

 

1. Op welke wijze heeft u op basis van de concrete zorgen van de gemeenteraad van Almelo bestuurlijk toezicht gehouden op dit risicovolle 

proces?   

 

U geeft in uw schrijven van 5 december 2023 aan dat u zowel bestuurlijk als ambtelijk tijdens het hele proces meermaals aangedrongen 

heeft op een andere gang van zaken en telkenmale uw zorgen geuit heeft rondom de risico’s die de GGD’en genomen hebben bij het 

ontwikkelen van een op maat te maken systeem.  

 

2. Op welke wijze en wanneer heeft u hier de gemeenteraad van Almelo bij betrokken/over geïnformeerd en zo niet, wat waren hierbij uw 

overwegingen? 

 

Op 4 november 2022 heeft de fractie van de VVD vragen gesteld over het stoppen van het digitaal dossier jeugdgezondheid. Op 5 november 

lazen we vervolgens in de Tubantia dat het debacle financiële ook consequenties heeft voor de gemeente Almelo.  

 

3. In de beantwoording op de schriftelijke vragen van onze fractie kon u geen beeld geven van de eventueel aanvullende kosten die met 

deze kwestie gepaard gaan (nieuwe aanbesteding, kosten nieuw systeem, ambtelijke tijd etc.). Heeft u hier inmiddels wél zicht op? En zo 

ja, wat levert dit beeld concreet voor Almelo op? 

 

Op 20 december 2022 heeft de fractie van de VVD mondelinge vragen gesteld over: de onttrekking uit de reserves om de tekorten te 

dekken, de besluitvormingsstructuur én over de rol van de gemeenteraad in relatie tot de opdrachtverstrekking aan het onderzoeksbureau. 

In de beantwoording heeft het college, bij monde van wethouder Van Mierlo, aangegeven de gemeenteraad mee te nemen in de 

vorderingen op dit dossier. Tevens is toegezegd dat de suggestie om de gemeenteraad te betrekken bij de inhoud van de 

opdrachtverstrekking van het onderzoek (in het kader van de democratische legitimatie en het budgetrecht). Wethouder Van Mierlo heeft in 

de beantwoording van de vragen veelal verwezen naar de rol van het AB en heeft de beperkte sturingsmogelijkheden van de gemeenteraad 

van Almelo nader toegelicht.  

 

4. Kunt u ons laten weten wat er met de suggestie uit de raad is gebeurd en wat het besluit is geweest van het AB over het betrekken van 

de gemeentera(a)d(en) bij de inhoud van de opdrachtverstrekking? Kunt u ons aangeven wat de overwegingen bij het besluit hierover 

zijn geweest? Kunt u ons ook laten weten welke vorderingen er zijn geweest en op welke wijze u de gemeenteraad hier ‘ordentelijk’ over 

heeft geïnformeerd? 

 

In het rapport van AEF wordt gemeld dat de besturen onvoldoende intensief betrokken waren in het proces. Of dit het resultaat negatief 

beïnvloed heeft, is niet duidelijk. 

 

5. Wanneer een AB/DB onvoldoende zicht heeft of zicht houdt op een ontwikkeling zoals bv. het GGiD, op welke wijze en met welk 

instrument kan de gemeenteraad hier toezicht op houden en/of dit bijsturen? 

 

Bij aanvang van het dossier GGiD heeft de gemeenteraad van Almelo grote bezwaren geuit over de ontwikkeling en de wijze waarop hier 

vorm aan gegeven werd.  

 

6. Hoe beoordeelt het college van B&W haar eigen opstelling en betrokkenheid van 2015 tot op heden en hoe beoordeelt zij de wijze 

waarop zij de gemeenteraad van Almelo hierin heeft betrokken? Op welke wijze trekt het college van de gemeente Almelo lering uit deze 

kwestie en ziet zij verbeterpunten, vanuit haar eigen betrokkenheid?     

 

 

Woordvoerder: 

 

Willem Loupattij (VVD Almelo) tel. 06-82465300 


